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Osallistujat 
 
 Nimi Klo Tehtävä Lisätiedot 
Läsnä olleet jäsenet Björk Tony 18:45 - 19:27 puheenjohtaja  
 Hyvärinen Reetta 18:45 - 19:27 I varapuheenjohtaja  
 Hakapää Minna 18:45 - 19:27 II varapuheenjohtaja  
 Aallonharja Piia 18:45 - 19:27 jäsen  
 Aintila Anna 18:45 - 19:27 jäsen  
 Blom Urho 18:45 - 19:27 jäsen  
 Ekman Jani 18:45 - 19:27 jäsen  
 Felipe Sini 18:45 - 19:27 jäsen  
 Fleming Johanna 18:45 - 19:27 jäsen  
 Frantsi-Lankia 

Marjut 
18:45 - 19:27 jäsen  

 Frimodig Josephine 18:45 - 19:27 jäsen  
 Granström Anneli 18:45 - 19:27 jäsen  
 Gustafsson Stefan 18:45 - 19:27 jäsen  
 Haapaniemi Timo 18:45 - 19:27 jäsen  
 Harinen Ari 18:45 - 19:27 jäsen  
 Hedberg Hans 18:45 - 19:27 jäsen  
 Huhmarniemi Saara 18:45 - 19:27 jäsen  
 Jäppinen Sanni 18:45 - 19:27 jäsen  
 Järvinen Johanna 18:45 - 19:27 jäsen  
 Kajanti Carl-Johan 18:45 - 19:27 jäsen  
 Kari Marko 18:45 - 19:27 jäsen  
 Karkinen Ronja 18:45 - 19:27 jäsen  
 Kaurila Matti 18:45 - 19:27 jäsen  
 Kilappa Antti 18:45 - 19:27 jäsen  
 Kjerin Ulf 18:45 - 19:27 jäsen  
 Kämpe-Hellenius 

Jerri 
18:45 - 19:27 jäsen  

 Leijala Aku 18:45 - 19:27 jäsen  
 Liljequist Kim 18:45 - 19:27 jäsen  
 Myllyniemi Markus 18:45 - 19:27 jäsen  
 Männikkö Kim 18:45 - 19:27 jäsen  
 Määttä Jussi 18:45 - 19:27 jäsen  
 Orko Maarit 18:45 - 19:27 jäsen  
 Piili Noora 18:45 - 19:27 jäsen  
 Purra Riikka 18:45 - 19:27 jäsen  
 Ronkainen Tuovi 18:45 - 19:27 jäsen  
 Salonen Antti 18:45 - 19:27 jäsen  
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 Salminen Ville 18:45 - 19:27 jäsen  
 Seppälä Ulla 18:45 - 19:27 jäsen  
 Suominen Tero 18:45 - 19:27 jäsen  
 Valtanen Hannu 18:45 - 19:27 jäsen  
 Valtonen Martin 18:45 - 19:27 jäsen  
 Virtanen Kari 18:45 - 19:27 jäsen  
 Ylikoski Jukka 18:45 - 19:27 jäsen  
 Ylisiurua Katja 18:45 - 19:27 jäsen  
 Åström Kim 18:45 - 19:27 jäsen  
 Bogatenko Nina 18:45 - 19:27 varajäsen  
 Jäntti Maija 18:45 - 19:27 varajäsen  
 Lundell Patrik 18:45 - 19:27 varajäsen  
 Toikka Anna-Mari 18:45 - 19:27 varajäsen  
 Virkki Leena 18:45 - 19:27 varajäsen  
 Sailas Virpi  18:45 - 19:27 kunnanjohtaja  
 Suihkonen Jaana  18:45 - 19:27 hallintojohtaja  
 Lindell Esa  18:45 - 19:27 talousjohtaja  
 Kauppinen Anna-

Kaisa  
18:45 - 19:27 yhdyskuntatekniikan 

johtaja 
 

 Parkkonen Teija  18:45 - 19:27 vt. henkilöstöjohtaja  
 Rönnberg Taija  18:45 - 19:27 kunnanlakimies  
 Bergström Pia  18:45 - 19:27 johtava 

kielenkääntäjä 
 

 Sjöblom Kaj 18:45 - 19:27 vanhusneuvoston 
edustaja 

 

 Paimela Helena 18:45 - 19:27 vammaisneuvoston 
edustaja 

 

 Haapala Reeta 18:45 - 19:27 nuorisovaltuuston 
edustaja 

 

 Juntunen Sami 18:45 - 19:27 ict-tuki  
 Järvinen Markus 18:45 - 19:27 ict-tuki  
 Näppi Juha 18:45 - 19:27 ict-tuki  
 Ekström Gunnel 18:45 - 19:27 johdon assistentti, 

pöytäkirjanpitäjä 
 

 
Poissa Adlercreutz Anders, jäsen  
 Honkanen Martin, jäsen  
 Kosonen Liisa, jäsen  
 Kärkimaa Elina, jäsen  
 Petäjäjärvi Krista, jäsen  
 Sahiluoma Anna, jäsen  
 Ikonen Eeva-Kaisa, sivistysjohtaja  
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Allekirjoitukset 
  
 
 Tony Björk Gunnel Ekström  
 puheenjohtaja pöytäkirjanpitäjä 
 
 
Pöytäkirjan tarkastus Pöytäkirja on tarkastettu ja hyväksytty 18.12.2023 
 
   

  
  Sini Felipe   Josephine Frimodig 
  pöytäkirjantarkastaja  pöytäkirjantarkastaja 
 
 
Pöytäkirjan nähtävänäolo 
 

Tarkastettu pöytäkirja pidetään yleisesti nähtävänä kunnan verkkosivuilla 
19.12.2023  
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Kokouksen laillisuus ja päätösvaltaisuus 
 
Kunnanvaltuusto 11.12.2023 § 99  
    

Kunnanvaltuuston kokouskutsu on julkaistu kunnan nettisivuille 5.12.2023.  
Samana päivänä kutsu on toimitettu valtuutetuille ja varavaltuutetuille. 
 
 
 

Päätösehdotus Puheenjohtaja toteaa kokouksen laillisesti kokoonkutsutuksi ja 
päätösvaltaiseksi. 
 

Päätös Kokous todettiin lailliseksi ja päätösvaltaiseksi. 
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Pöytäkirjan tarkastus ja tarkastajien valinta 
 
Kunnanvaltuusto 11.12.2023 § 100    
    

 
 

 
  
Päätösehdotus Kunnanvaltuusto päättää valita kaksi pöytäkirjantarkastajaa tarkastamaan 

tämän kokouksen pöytäkirjan. 
 

Päätös Kunnanvaltuusto päätti yksimielisesti ehdotuksen mukaisesti. 
Pöytäkirjantarkastajiksi valittiin Sini Felipe ja Josephine Frimodig. 
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Kirkkonummen kunnan eroaminen Västra Nylands Folkhögskola (VNF) -kuntayhtymästä 
Kunnanvaltuusto 11.12.2023 § 101     
495/00.04.02/2023  
 
 

 
 

Päätösehdotus    
 Kunnanhallitus esittää kunnanvaltuustolle, että Kirkkonummen kunta eroaa 

Västra Nylands folkhögskola -kuntayhtymästä 1.1.2025 alkaen. 
 
 
Kunnanhallitus päätti valtuuttaa virkamiehet neuvottelemaan ratkaisuista, 
jotka voidaan hyväksyä. Tällöin voidaan irtisanominen mahdollisesti perua. 

 
Käsittely Hallintojohtaja Jaana Suihkonen esitteli asiaa kokouksessa. 
 
Päätös Kunnanvaltuusto päätti yksimielisesti ehdotuksen mukaisesti. 
 
Tiedoksi Västra Nylands Folkhögskola 
 
 
 
 
Päätöshistoria 
 
Kunnanhallitus 04.12.2023 § 417   
  
 
 
Valmistelija Hallintojohtaja Jaana Suihkonen  
 etunimi.sukunimi@kirkkonummi.fi, puh. 09 29671 (vaihde) 

 
 

Päätösehdotus Kunnanjohtaja Sailas Virpi 
 

 Kunnanhallitus päättää  
 
1 
esittää kunnanvaltuustolle, että Kirkkonummen kunta eroaa Västra 
Nylands folkhögskola -kuntayhtymästä 1.1.2025 alkaen 
 
2 
tarkastaa pöytäkirjan tämän pykälän osalta kokouksessa. 

 
Käsittely Hallintojohtaja Jaana Suihkonen esitteli asiaa kokouksessa. 
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Puheenjohtaja julisti keskustelun päättyneeksi ja totesi että 
kunnanhallituksen II varapuheenjohtaja Ulf Kjerin oli tehnyt seuraavan 
lisäysehdotuksen: 
 
Valtuutetaan virkamiehet neuvottelemaan ratkaisuista, jotka voidaan 
hyväksyä. Tällöin voidaan irtisanominen mahdollisesti perua. 
 
Jäsen Anna Aintila kannatti ehdotusta. 
 
Puheenjohtajan tiedustellessa Ulf Kjerinin lisäysehdotus hyväksyttiin 
yksimielisesti. 
 

 
Päätös Kunnanhallitus päätti yksimielisesti 

 
1 
esittää kunnanvaltuustolle, että Kirkkonummen kunta eroaa Västra 
Nylands folkhögskola -kuntayhtymästä 1.1.2025 alkaen 
 
2 
valtuuttaa virkamiehet neuvottelemaan ratkaisuista, jotka voidaan 
hyväksyä. Tällöin voidaan irtisanominen mahdollisesti perua. 
 
3 
tarkastaa pöytäkirjan tämän pykälän osalta kokouksessa. 

  
 
Tiedoksi Västra Nylands folkhögskola 
 
 
Selostus Kirkkonummen kunta on osakkaana Västra Nylands folkhögskola -

nimisessä kuntayhtymässä, joka harjoittaa kansanopistotoimintaa Karjaalla 
Raaseporissa. Kuntayhtymässä on yhteensä 32 osuutta, joista 
Kirkkonummella on 4 osuutta (12,5 %).   

 
 Jäsenkuntien maksuosuudet määräytyvät opiskelijamäärän perusteella ja 

Kirkkonummen keskimääräinen opiskelijamäärä on vuonna 2023 ollut 
kolme, kun kokonaisopiskelijamäärä on ollut keskimäärin 30,5. Kuntien 
maksuosuudet ovat vuonna 2024 yhteensä 100 000 euroa, josta 
Kirkkonummen osuus on 9,8 % eli 9 836 euroa.   

 
 Opiskelijoiden määrä syyslukukaudella 2023 on noin 65 (viime vuonna 70 

opiskelijaa), eikä sen katsota olevan tyydyttävä. Se kuvastaa vapaan 
sivistyksen nykytilannetta, kun toisen ja kolmannen asteen opiskelupaikat 
lisääntyvät samalla kun nuorten lukumäärä vähenee.   

 
 Kansanopiston talous on kireä ja toimenpiteet talouden 

tasapainottamiseksi tuottavat tulosta hitaasti. Vapaan sivistyksen 
valtionosuuksia tullaan myös leikkaamaan, mikä edelleen vaikuttaa 
kielteisesti kuntayhtymän talouteen. Raaseporin kaupungin aloitteesta 
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kansanopiston yhdistymistä Raaseporin kulttuuriopiston kanssa on 
selvitetty, mutta Raaseporin kaupunginhallitus hylkäsi syyskuussa 2023 
esityksen yhdistymisselvityksen jatkamisesta. VNF jatkaa näin ollen 
kuntayhtymänä.   

 
 VNF-kuntayhtymän esitti vuoden 2024 talousarvioesityksen yhteydessä 

pyynnön erillisestä korjausavustuksesta, joka Kirkkonummen osalta oli 
22 218,27 euroa (15.9.2023 päivätty kirje). Kunnanhallitus käsitteli asian 
kokouksessaan 16.10.2023 § 338 ja päätti, ettei kunnalla ole 
huomauttamista talousarvioesitykseen, mutta korjausavustuksen 
myöntämistä ei hyväksytä.  

 
 VNF-kuntayhtymän yhtymäkokous päätti 31.10.2023 § 20 VNF:n 

hallituksen ehdotuksen perusteella vuosien 2024–2026 
taloussuunnitelmasta ja investointitalousarviosta (oheisaineisto). Päätös 
tehtiin, vaikka seitsemän kahdeksasta jäsenkuntien edustajasta äänesti 
investointitalousarvion hylkäämisen puolesta. Koska Raaseporin 
kaupungilla on 18 osuudella määräenemmistö (56,26 %) kuntayhtymän 
32:sta osuudesta, se ratkaisi äänimäärällään ratkaisemaan äänestyksen ja 
taloussuunnitelma ja investointitalousarvio hyväksyttiin hallituksen 
ehdotuksen mukaisesti. Kuntien lausuntoja taloussuunnitelmasta ei liitetty 
kokouksen pöytäkirjaan.  

 
 Kuntien yhteistyöjärjestelmässä ei ole kohtuullista, että yksi kunta voi 

yksinään ohjata päätöksentekoa sitovasti. Talousarviokysymyksistä 
äänestettäessä tulisi muiden kuntien mielipiteet rahoituksesta ottaa 
huomioon. Ennakoimattomista kustannuksista pitää keskustella ja niihin 
pitää voida varautua ajoissa. VNF-kuntayhtymän tapauksessa toimintatapa 
ei ole ollut asianmukainen, koska ensimmäinen yhteydenotto jäsenkuntiin 
tehtiin lausuntopyyntöä koskevalla kirjeellä 15.9.2023.  

 
 Lisäksi on valitettavaa, että jäsenkuntia velvoitetaan osallistumaan 

käyttömenoihin vuosi toisensa jälkeen. VNF on aikaisempina vuosina 
huomauttanut, että tavoitteena on toiminnan saaminen sellaiseen 
taloudelliseen tilaan, että jäsenkuntien vuosittaiset maksuosuudet 
pienenisivät. Nyt tilanne on päinvastainen.   

 
 Kuntalain (410/2015, 62 §) mukaan jäsenkunta voi erota kuntayhtymästä. 

Jos muuta ei ole perussopimuksessa (oheisaineisto) sovittu, eroaminen 
tapahtuu kalenterivuoden päättyessä jäsenkunnan ilmoitettua eroamisesta 
vähintään vuotta aikaisemmin.  

 
  Jäsenkunnista Hangon kaupunginhallitus ja Siuntion kunnanhallitus ovat 

päättäneet esittää kaupungin-/kunnanvaltuustoilleen, että ne eroavat 
kuntayhtymästä. Kirkkonummen kunnan näkökulmasta kuntayhtymän 
jäsenkuntana jatkaminen ei ole taloudellisesti tarkoituksenmukaista, kun 
jäsenkuntien määrä vähenee. Epävakaassa taloudellisessa tilanteessa 
toiminnan suunnittelu ja kehittäminen eivät myöskään kaikilta osin ole 
kovin pitkäjänteistä, mikä oasaltaan voi vaikuttaa kuntayhtymän 
toimintaedellytyksiin.  
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  Kirkkonummen kunnan osakkuudella kuntayhtymässä ei ole merkitystä 

mahdollisten kirkkonummenlaisten opiskelijoiden tilanteeseen. Sekä 
jäsenkuntien että muiden kuntien opiskelijoita kohdellaan yhdenvertaisesti 
sekä opiskelukustannusten että opiskelupaikkaoikeuden osalta. 

 
 Oheismateriaali  

- Västra Nylands folkhögskola, Begäran om kommunernas utlåtande 
angående budgeten för 2024 och ekonomiplanen för 2025 och 2026 
(15.9.2023)  

- Kunnanhallituksen päätös 16.10.2023 § 338  
- Protokoll Samkommunen för Västra Nylands Folkhögskola, stämman 

31.10.2023 
- Perussopimus VNF 

  
 
  
 
 
  
Oheismateriaali / tilläggsmaterial 

perussopimus_vnf 
Pöytäkirjan ote §338, kunnanhallitus 16.10.2023 
Västra Nylands folkhögskola Begäran om kommunernas utlåtande 
angående budgeten för 2024 och ekonomi 
Lausuntopyyntö - Västra Nylands folkhögskola (käännös) 
Samkommunen för Västra Nylands folkhögskola, stämman 31.10.2023 
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Investointien lisämäärärahaesitykset vuodelle 2023 
Kunnanvaltuusto 11.12.2023 § 102     
37/02.02.02/2023  
 
 

 
 

Päätösehdotus    
 Kunnanhallitus esittää kunnanvaltuustolle, että 

 
1 
maa- ja vesialueiden hankintaan ja myyntiin myönnetään lisämäärärahaa  
1 000 000 euroa.   
 
2   
osakkeiden osuuksiin myönnetään lisämäärärahaa 126 752 euroa. 

 
 
Päätös Kunnanvaltuusto päätti yksimielisesti ehdotuksen mukaisesti. 
 
 
 
Päätöshistoria 
 
Kunnanhallitus 04.12.2023 § 423   
  
 
 
Valmistelija talousjohtaja Esa Lindell,   
 etunimi.sukunimi@kirkkonummi.fi, puh. 09 29671 (vaihde) 

 
 

Päätösehdotus Kunnanjohtaja Sailas Virpi 
 

 Kunnanhallitus päättää  
 
1 
esittää kunnanvaltuustolle, että 
 
1.1   
maa- ja vesialueiden hankintaan ja myyntiin myönnetään lisämäärärahaa  
1 000 000 euroa.   
 
1.2   
osakkeiden osuuksiin myönnetään lisämäärärahaa 126 752 euroa 
 
2 
tarkastaa pöytäkirjan tämän pykälän osalta kokouksessa. 
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Päätös Kunnanhallitus päätti yksimielisesti ehdotuksen mukaisesti. 
 
Selostus Maa- ja vesialueiden hankinta ja myynti on sitova määräraha. Inkilän  

kiinteistökauppaan haettiin lisämäärärahaa 1,25 milj. euroa,  
kun etuosto-oikeutta päätettiin käyttää. Määrärahaa on käytetty hankintaan  
2 198 677 euroa ja myyntiin 41 219 euroa. Maanhankinnoista suurimmat  
koskivat Kolabackenin aluetta ja Veikkolan asuinkerrostalotontin  
takaisinostoa konkurssin takia.  

 
Osakkeiden myyntiin ja osakkeiden osuuksiin ei ole varattu määrärahaa 
vuodelle 2023. Lokakuun tilanteen mukaisesti osakkeiden myyntituottoja ei 
ole ja osakkeiden osuuksiin on kirjattu 126 752 euroa. Kyse on Turun 
tunnin junan osuuksista. Sitovuustaso on osakkeiden myynti sekä 
osakkeet ja osuudet yhteensä. 
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Rakennus- ja ympäristölautakunnan lisämäärärahaesitys liittyen rakennusvalvonnan 
maksutuotto-odotuksiin 
Kunnanvaltuusto 11.12.2023 § 103     
618/02.02.00/2022  
 
 

 
Päätösehdotus    

 
 Kunnanhallitus esittää kunnanvaltuustolle, että kunnanvaltuusto hyväksyy 

rakennusvalvonnan talousarvioon 100 000 €:n lisämäärärahan vuodelle 
2023 kattamaan rakennusvalvonnan maksutuottovajetta. 
 
 
Kunnanhallitus päätti pyytää selvittämään miten selvästi alentunut 
rakennusvalvonnan työmäärä huomioidaan palvelualueen 
(yhdyskuntatekniikka) sisäisessä työn resurssoinnissa ja huomioiden 
kunnanvaltuustossa 13.11.2023 vahvistettu vuoden 2024 talousarvio. 

 
 
Päätös Kunnanvaltuusto päätti yksimielisesti ehdotuksen mukaisesti. 
 
 
Päätöshistoria 
 
Kunnanhallitus 04.12.2023 § 425   
  
 
 
Valmistelija Johtava rakennustarkastaja Daniel Grönroos  
 etunimi.sukunimi@kirkkonummi.fi, puh. 09 29671 (vaihde) 
 

 
Päätösehdotus Kunnanjohtaja Sailas Virpi 

 
 Kunnanhallitus päättää 

 
1 
esittää kunnanvaltuustolle, että kunnanvaltuusto hyväksyy 
rakennusvalvonnan talousarvioon 100 000 €:n lisämäärärahan vuodelle 
2023 kattamaan rakennusvalvonnan maksutuottovajetta 
 
2 
tarkastaa pöytäkirjan tämän pykälän osalta kokouksessa. 

 
Käsittely Kunnanvaltuuston puheenjohtaja Tony Björk poistui kokouksesta tämän 

pykälän käsittelyn aikana, klo 19.40. 
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Puheenjohtaja julisti keskustelun päättyneeksi ja totesi, että jäsen Matti 
Kaurila on tehnyt seuraavan selvityspyynnön: 

 
Kunnanhallitus pyytää selvittämään miten selvästi alentunut 
rakennusvalvonnan työmäärä huomioidaan palvelualueen 
(yhdyskuntatekniikka) sisäisessä työn resurssoinnissa ja huomioiden 
kunnanvaltuustossa 13.11.2023 vahvistettu vuoden 2024 talousarvio. 
 
Timo Haapaniemi, Piia Aallonharja ja Anneli Granström kannattivat Matti 
Kaurilan selvityspyyntöä. 
 
Puheenjohtajan tiedustellessa selvityspyyntö hyväksyttiin yksimielisesti. 
 

 
Päätös Kunnanhallitus päätti yksimielisesti 

 
1 
esittää kunnanvaltuustolle, että kunnanvaltuusto hyväksyy 
rakennusvalvonnan talousarvioon 100 000 €:n lisämäärärahan vuodelle 
2023 kattamaan rakennusvalvonnan maksutuottovajetta 
 
2 
pyytää selvittämään miten selvästi alentunut rakennusvalvonnan työmäärä 
huomioidaan palvelualueen (yhdyskuntatekniikka) sisäisessä työn 
resurssoinnissa ja huomioiden kunnanvaltuustossa 13.11.2023 vahvistettu 
vuoden 2024 talousarvio. 
 
3 
tarkastaa pöytäkirjan tämän pykälän osalta kokouksessa. 

 
 
 
Päätöshistoria 
 
Rakennus- ja ympäristölautakunta 21.11.2023 § 147   
  
 
 
Valmistelija Johtava rakennustarkastaja Daniel Grönroos  
 etunimi.sukunimi@kirkkonummi.fi, puh. 09 29671 (vaihde) 

 
 

Päätösehdotus Johtava rakennustarkastaja Grönroos Daniel 
 

 Rakennus- ja ympäristölautakunta päättää esittää kunnanhallitukselle ja 
edelleen kunnanvaltuustolle, että kunnanvaltuusto hyväksyy 
rakennusvalvonnan talousarvioon 150 000 €:n lisämäärärahan vuodelle 
2023 kattamaan rakennusvalvonnan maksutuottovajetta. 

 
Käsittely Esittelijä esitti muutetun päätösehdotuksen: 
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 Rakennus- ja ympäristölautakunta päättää esittää kunnanhallitukselle ja 

edelleen kunnanvaltuustolle, että kunnanvaltuusto hyväksyy 
rakennusvalvonnan talousarvioon 100 000 €:n lisämäärärahan vuodelle 
2023 kattamaan rakennusvalvonnan maksutuottovajetta.  

 
Päätös Rakennus- ja ympäristölautakunta päätti muutetun päätösehdotuksen 

mukaisesti esittää kunnanhallitukselle ja edelleen kunnanvaltuustolle, että 
kunnanvaltuusto hyväksyy rakennusvalvonnan talousarvioon 100 000 €:n 
lisämäärärahan vuodelle 2023 kattamaan rakennusvalvonnan 
maksutuottovajetta. 

 
Tiedoksi Kunnanhallitukselle jatkokäsittelyä varten 
 
Selostus Lisämäärärahaesitys vuodelle 2023 rakennusvalvonnan maksutuottojen 

osalta: 
 
 Rakennusvalvonnassa vuosi 2023 on ollut määrältään ennakoitua 

hiljaisempi. Erityisesti uusien asuinrakentamisen lupamäärät ovat 
laskeneet selvästi edellisvuodesta. Osavuosikatsauksessa 31.7.2023 
lukee, että ”todennäköistä on, että talousarvion mukaiseen tuotto-
odotuksiin ei päästä, mutta miinusmerkki ei ole läheskään niin suuri kuin 
miltä osavuosikatsauksen talouslukemat nyt näyttävät.” 

 
7.11.2023 tilastojen mukaan toteutuneet maksutuotot ovat 509 497 €, eli 
63,1 % talousarviossa on asetetusta tavoitteesta 807 000 €.  Mikäli 
lupamaksutuotot kertyvät loppuvuonna samalla tavalla kuin aiemmin 
kuluvana vuotena, jäävät maksutuotot talousarviosta lähes 200 000 € 
vähäisemmiksi. Toimintakulut ovat jäämässä aavistuksen talousarviota 
pienemmäksi eli lisämäärän tarve on sitä vastaavasti pienempi. 

 
 Myyntilaskutuksessa ollutta viivettä on saatu korjattua loppusyksyllä. 

Vuoden viimeisten kahden kuukauden aikana ei ole tulossa tavanomaista 
suurempia lupahakemuksia päätettäväksi, eli isoja lupamaksutuloja ole 
loppuvuodesta odotettavissa. 

 
 Rakennusalan epävarmuus on aiheuttanut osalle rakennusliikkeistä 

maksuvaikeuksia, eli käytännössä laskujen maksuajat ovat pidentyneet ja 
osa laskuista on mennyt perintään. Muutama isompi lasku on jouduttu alas 
kirjaamaan rakennusliikkeen yritysmenettelyn tai konkurssin vuoksi. 

 
 Ympäristösuojelun ja Espoon seudun ympäristöterveyden talouden tilanne 

on näillä näkymin toteuttamassa liki talousarvion mukaisena.  
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Sivistys- ja vapaa-aikalautakunnan talousarvion 2023 lisämäärärahaesitys 
Kunnanvaltuusto 11.12.2023 § 104     
54/02.02.02/2023  
 
 

 
Päätösehdotus    
 Kunnanhallitus esittää kunnanvaltuustolle, että se hyväksyy sivistys- ja 

vapaa-aikalautakunnan vuoden 2023 talousarvion toimintakatteeseen  
507 000 euron lisämäärärahan. 
 
 

Päätös Kunnanvaltuusto päätti yksimielisesti ehdotuksen mukaisesti. 
 
 
 
Päätöshistoria 
 
Kunnanhallitus 20.11.2023 § 396   
  
 
 
Valmistelija Talousjohtaja Esa Lindell 
 Vapaa-aikajohtaja Katja Linnakylä 
 Hallintopäällikkö Tiina Koivisto 
 Erityissuunnittelija Siret Soop 
 etunimi.sukunimi@kirkkonummi.fi, puh. 09 29671 (vaihde) 

 
 

Päätösehdotus Kunnanjohtaja Sailas Virpi 
 

 Kunnanhallitus päättää esittää kunnanvaltuustolle, että se hyväksyy 
sivistys- ja vapaa-aikalautakunnan vuoden 2023 talousarvion 
toimintakatteeseen 507 000 euron lisämäärärahan. 

 
 
Päätös Kunnanhallitus päätti yksimielisesti ehdotuksen mukaisesti. 
 
 
 
Päätöshistoria 
 
Sivistys- ja vapaa-aikalautakunta 31.10.2023 § 66   
  
 
 
Valmistelija Talousjohtaja Esa Lindell 
 Vapaa-aikajohtaja Katja Linnakylä 
 Hallintopäällikkö Tiina Koivisto 
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 Erityissuunnittelija Siret Soop 
 etunimi.sukunimi@kirkkonummi.fi, puh. 09 29671 (vaihde) 

 
 

Päätösehdotus Sivistysjohtaja Ikonen Eeva-Kaisa 
 

 Sivistys- ja vapaa-aikalautakunta päättää esittää kunnanhallitukselle ja 
edelleen kunnanvaltuustolle, että se myöntää sivistys- ja vapaa-
aikalautakunnan vuoden 2023 talousarvion toimintakatteeseen 507 000 
euron lisämäärärahan. 

 
Käsittely Hallintopäällikkö Tiina Koivisto oli asiantuntijana läsnä kokouksessa tämän 

asian käsittelyn aikana.  
 
Päätös Sivistys- ja vapaa-aikalautakunta päätti päätösehdotuksen mukaisesti. 
 
Tiedoksi - 
 
Selostus Sivistys- ja vapaa-aikalautakunta on 28.9.2023 § 58 osavuosikatsauksen 

yhteydessä todennut, että vuoden 2023 yleinen palkkaratkaisu korotti 
palkkoja budjetoitua enemmän. Henkilöstömenojen ylitys ei 
pääsääntöisesti ole kompensoitavissa muita menoja karsimalla. 
Sivistyksen palvelualueen ylitys ei ole kompensoitavissa menoja karsimalla 
tai tuloja lisäämällä.  

   
 Kunnanhallituksen toteumaraportoinneissa on myös todettu, että kevään 

yleisen palkkaratkaisun suuriin palkankorotuksiin ei ollut koko kunnan 
tasolla varauduttu. Palkankorotustarpeeksi kaikille arvioitiin riittävän 3 %. 
Kuitenkin kevään palkkaratkaisun kertaerät ja uudet prosenttikorotukset 
kaksinkertaistivat palkkamäärärahojen korotustarpeen. Vuoden 2024 
talousarvion kehyksessä palkkojen korotusvaikutukset on otettu huomioon. 
Lisäksi eläkeperusteisten tasausmaksujen määrät ovat tarkentuneet 
hyvinvointialueiden ja kuntien välillä, ja sivistyspalvelujen kulut ovat 
kasvaneet alkuperäisestä arviosta merkittävästi. Kuel-maksujen toteuma 
syyskuun lopussa 2023 oli 130 %. 

 
 Perusturvan siirtyminen hyvinvointialueelle ei vaikuttanut kaikkien 

voimassa olevien vakuutuksien hintoihin, joten kunnalle jääneet kulut on 
jouduttu jakamaan palvelualueiden kesken henkilöstömäärän mukaan.   

 
 Sivistys- ja vapaa-aikalautakunnan henkilöstömenojen kasvun vuoksi 

tarvittavan lisämäärärahan suuruus on vapaa-aikapalveluiden osalta 
337 000 € ja hallinnon ja kehittämisen osalta 60 000 €.  

  
 Palvelujen ostojen lisämäärärahan tarve tämän vuoden osalta on 

seuraava: hallinto ja kehittäminen, palvelujen ostot 110 000 € (perusturvan 
vakuutusmaksu).  
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 Edellä selostetuin perusteluin määrärahan ylitystarve on yhteensä 507 000 

euroa.       
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Suomenkielisen kasvatus- ja koulutuslautakunnan talousarvion 2023 lisämäärärahaesitys 
Kunnanvaltuusto 11.12.2023 § 105     
54/02.02.02/2023  
 
 

 
 

Päätösehdotus    
 Kunnanhallitus esittää kunnanvaltuustolle, että se myöntää suomenkielisen 

kasvatus- ja koulutuslautakunnan vuoden 2023 talousarvion 
toimintakatteeseen 1 700 000 euron lisämäärärahan. 

 
 
Päätös Kunnanvaltuusto päätti yksimielisesti ehdotuksen mukaisesti. 
 
 
Päätöshistoria 
 
Kunnanhallitus 04.12.2023 § 424   
  
 
 
Valmistelija Talousjohtaja Esa Lindell, opetusjohtaja Astrid Kauber, 

varhaiskasvatusjohtaja Anu Vesiluoma, erityissuunnittelija Siret Soop, 
etunimi.sukunimi@kirkkonummi.fi 
 

Päätösehdotus Kunnanjohtaja Sailas Virpi 
 

 Kunnanhallitus päättää 
 
1 
esittää kunnanvaltuustolle, että se myöntää suomenkielisen kasvatus- ja 
koulutuslautakunnan vuoden 2023 talousarvion toimintakatteeseen 
1 700 000 euron lisämäärärahan. 
 
2 
tarkastaa pöytäkirjan tämän pykälän osalta kokouksessa. 

 
 
Päätös Kunnanhallitus päätti yksimielisesti ehdotuksen mukaisesti. 
 
 
Päätöshistoria 
 
Suomenkielinen kasvatus- ja koulutuslautakunta 21.11.2023 § 54   
  
Valmistelija Talousjohtaja Esa Lindell, opetusjohtaja Astrid Kauber, 

varhaiskasvatusjohtaja Anu Vesiluoma, erityissuunnittelija Siret Soop, 
etunimi.sukunimi@kirkkonummi.fi 
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Päätösehdotus Sivistysjohtaja Ikonen Eeva-Kaisa 
 

 Suomenkielinen kasvatus- ja koulutuslautakunta esittää 
kunnanhallitukselle ja edelleen kunnanvaltuustolle, että se myöntää 
suomenkielisen kasvatus- ja koulutuslautakunnan vuoden 2023 
talousarvion toimintakatteeseen 1 700 000 euron lisämäärärahan. 

 
Päätös Suomenkielinen kasvatus- ja koulutuslautakunta päätti päätösehdotuksen 

mukaisesti. 
 
 
Selostus Suomenkielinen kasvatus- ja koulutusautakunta on 26.9.2023 § 29 

osavuosikatsauksen yhteydessä todennut, että vuoden 2023 yleinen 
palkkaratkaisu korotti palkkoja budjetoitua enemmän. Henkilöstömenojen 
ylitys ei pääsääntöisesti ole kompensoitavissa muita menoja karsimalla tai 
tuloja lisäämällä.  

   
 Kunnanhallituksen toteumaraportoinneissa on myös todettu, että kevään 

yleisen palkkaratkaisun suuriin palkankorotuksiin ei ollut koko kunnan 
tasolla varauduttu. Palkankorotustarpeeksi kaikille arvioitiin riittävän 3 %. 
Kuitenkin kevään palkkaratkaisun kertaerät ja uudet prosenttikorotukset 
kaksinkertaistivat palkkamäärärahojen korotustarpeen. Vuoden 2024 
talousarvion kehyksessä palkkojen korotusvaikutukset on otettu huomioon.  

 
 Lisäksi eläkeperusteisten tasausmaksujen määrät ovat tarkentuneet 

hyvinvointialueiden ja kuntien välillä, ja sivistyspalvelujen kulut ovat 
kasvaneet alkuperäisestä arviosta merkittävästi. Kuel-maksujen toteuma 
syyskuun lopussa 2023 oli 125 %. 

  
 Varhaiskasvatuksen palveluryhmän osalta ylitystä ei odoteta tulevan, 

vaikka henkilöstömenot saattavat vielä loppuvuodesta kasvaa arvioidusta 
suuremmiksi. Mahdollista ylitystä henkilöstömenoissa kompensoi valtion 
turvattomista oloista tulleiden lasten varhaiskasvatuksen järjestämiseen 
vuodelle 2023 tarkoitettu avustus, jonka odotetaan tuloutuvan kuntaan 
viimeistään joulukuussa n. 380 000 euron suuruisena. 

 
  
 Suomenkielisen kasvatus- ja koulutuslautakunnan henkilöstömenojen 

kasvun vuoksi tarvittavan lisämäärärahan suuruus on suomenkielisten 
opetuspalvelujen 1 700 000 euroa.  

 
  
 
 
 
  
 
 
 



 
 Kirkkonummen kunta 

Kunnanvaltuusto 
Pöytäkirja 10  22/45 

 
 
Vastaus valtuustoaloitteeseen 8/2019: Kirkkonummelle merellinen strategia 
Kunnanvaltuusto 11.12.2023 § 106     
753/10.03.01.02/2023  
 
 

 
Päätösehdotus    
 Kunnanhallitus antaa alla olevan selvityksen vastauksena 

valtuustoaloitteeseen 8/2019 ja esittää kunnanvaltuustolle, että se 
merkitsee vastauksen tiedoksi ja pitää vastausta riittävänä ja aloitetta 
loppuun käsiteltynä. 

 
Käsittely Kunnanjohtaja Virpi Sailas ja yhdyskuntatekniikan johtaja Anna-Kaisa 

Kauppinen selostivat asiaa kokouksessa. 
 
 
Päätös Kunnanvaltuusto päätti yksimielisesti ehdotuksen mukaisesti. 
 
 
 
Päätöshistoria 
 
Kunnanhallitus 20.11.2023 § 398   
  
 
 
Valmistelija Yhdyskuntatekniikan johtaja Anna-Kaisa Kauppinen, elinvoimapäällikkö 

Susanna Hyvärinen,  kunnanarkkitehti Tero Luomajärvi, 
asemakaavapäällikkö Simon Store, maankäyttöinsinööri Aija Aunio, 
kunnangeodeetti Otso Kärkkäinen, nuoriso- ja liikuntapäällikkö Päivi 
Sorvari, etunimi.sukunimi@kirkkonummi.fi, puh. 09 29671 (vaihde) 
 
 

Päätösehdotus Kunnanjohtaja Sailas Virpi 
 

 Kunnanhallitus päättää antaa alla olevan selvityksen vastauksena 
valtuustoaloitteeseen 8/2019 ja esittää kunnanvaltuustolle, että se 
merkitsee vastauksen tiedoksi ja pitää vastausta riittävänä ja aloitetta 
loppuun käsiteltynä. 

 
 
Päätös Kunnanhallitus päätti yksimielisesti ehdotuksen mukaisesti. 
 
 
Selostus Kirkkonummen kuntastrategian uudistamistyö on käynnissä. Strategiaa 

koskeva kysely kuntalaisille ja kunnassa toimiville yrityksille järjestettiin 
keväällä 2023, ja kyselyn tuloksia esiteltiin kunnanvaltuuston strategia- ja 
talousseminaarissa 29.5.2023. Vastauksissa kysymykseen tärkeimmistä 
asioista tai teemoista, joita kunnan ensisijaisesti tulisi kehittää, palveluiden 
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jälkeen seuraavaksi tärkeimmäksi kohteeksi koettiin luonnon ja ympäristön 
vaaliminen sekä ulkoilu- ja retkeilymahdollisuuksien kehittäminen. Meren ja 
vesistöjen saavutettavuuteen oltiin keskimääräistä tyytymättömämpiä ja 
niihin toivotaan parannusta. Tulosten perusteella voimmekin odottaa, että 
meren ja rantojen saavutettavuus, virkistysmahdollisuudet ja matkailun 
kehittäminen tulevat olemaan merkittävä osa strategiatyötä.  

 
 Strategian valmistelutyössä merellisyys voidaan parhaimmillaan nähdä 

kiinteänä osana kunnan asukkaiden arkista viihtyisyyttä, helposti 
saavutettavaa lähiluontoa ja hyvinvointia lisääviä palveluita. Palvelut 
puolestaan lisäävät yhteisöllisyyttä ja yhteenkuuluvuuden tunnetta, 
ehkäisevät syrjäytymistä ja lisäävät asukkaiden aktiivista arkea. Lisäksi 
edellä mainittujen palvelujen kehittäminen tuo merellisen elämäntavan 
mahdollisuuden kaikille kuntalaisille.   

 
 Kunnan maanomistus ja nykyiset meriluontoon tukeutuvat palvelut  
 
 Kuten valtuustoaloitteessa todetaan, meren ja muiden vesistöjen 

saavutettavuuden kannalta yhteistyö kunnan ja yksityisten sekä 
kuntamaanomistajien kanssa on avainasemassa. Kunnan oma 
maanomistus tuo kuitenkin joustavuutta sekä maankäyttöratkaisujen että 
hankkeiden toteutusaikataulujen suhteen. Kirkkonummen kunta omistaa 
ranta- ja vesialueita Porkkalanniemellä, Hilan Linlossa, Kantvikissa sekä 
itäisellä Kirkkonummella Sundsbergin ja Sarvvikin alueilla.  

 
 Kantvikin suunnalla Hupisaaressa ja Kasabergetin itäpuolella kunta 

omistaa rantaviivaa yhteensä noin 1,5 km. Hupisaaressa sijaitsee 
purjehdusseuran ylläpitämä pienvenesatama sekä yksityisen ylläpitämä 
kahvila. Kasabergetin alueella ranta on vuokrattu purjehdusseuralle 
lyhyellä vuokrasopimuksella. Kyseinen ranta sijoittuu kaavoitusohjelmassa 
olevalle Jollarannan asemakaava-alueelle.   

 
 Itäisellä Kirkkonummella kunta omistaa Espoonlahden rantaviivaa noin 2,4 

km. Kunnan rannat on Kartanonrannan ja Sarvvikin asemakaavoissa 
osoitettu lähivirkistysalueiksi. Kartanonrannassa sijaitsee Sundsbergin 
Kartanonrannan asukasyhdistyksen ylläpitämä uimaranta, Sarvvikissa 
sijaitsee myös pieni epävirallinen uimapaikka ja yksityinen 
pienvenesatama, jossa mm. pienimuotoisia ravintolapalveluja.  Majvikissa 
on mm. yksityinen kokous- ja kongressihotelli.   

 
 Etelämpänä Espoonlahden rannalla, asemakaava-alueiden ulkopuolella, 

kunnan maanomistus on erittäin vähäinen. Långvikissa sijaitsee kunnan 
uimaranta ja Medvastössä mm. lintutorni sekä yhdistyksen ylläpitämä 
melontakeskus.   

 
 Eteläisellä Kirkkonummella kunta omistaa rantoja Linlossa, 

Lillkanskogissa, Nedergårdissa sekä Porkkalanniemellä. Lisäksi kunta 
omistaa Små Mickelskären-saariryhmän Porkkalanniemen itäpuolella sekä 
vesialueita ja pienempiä saaria ja luotoja.   
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 Lillkanskogissa sijaitsee kunnan omistama entinen kesäsiirtola. 

Porkkalanniemellä on yksityisen ylläpitämä Porkkala Marinan 
pienvenesatama sekä Uudenmaan virkistysalueyhdistyksen (UUVI) 
toimesta hoidettavia virkistysalueita, kuten Pampskatan.   

 
 Porkkalanniemen luonnonsuojelu-, virkistys- ja retkeilyalueilla valtiolla, 

Vantaan kaupungilla, Helsingin kaupungilla ja Nurmijärven kunnalla on 
merkittävä maanomistus. Porkkalanniemellä sijaitsee mm. suosittu 
retkeilysatama Lähteelä, joka on Helsingin kaupungin omistuksessa, 
Vantaan omistama Vetokannaksen alue ja Nurmijärven omistama Läduvik 
Tullandintien varrella. Espoon kaupunki omistaa itäisellä 
Porkkalanniemellä sijaitsevan Väransbyn virkistysalueen. Yhteistyötä 
virkistyspalveluiden ylläpitämisessä ja kehittämisessä tehdään UUVIn 
kautta. Yksityisten palveluntuottajien palveluita tarjoavat muun muassa 
edellä mainittu Kokous- ja kongressihotelli Majvik, Långvikin kyläkauppa, 
Porkkala Marina, Porkkala Cafe sekä Porkkalanniemen ja Linlon 
läheisyydessä sijaitsevat Kotieläintila Rehndahl ja Maatilapuoti. Kantvikissa 
sijaitsee Cafe Purje. Lisäksi kirkkonummelaiset yksityiset palveluntuottajat 
tarjoavat erilaisia majoitus-, metsästys-, retkeily-, opas- ja luontopalveluita. 
VisitKirkkonummi-sivustolle ja kunnan tapahtumakalenteriin on koottu 
yksityisiä toimijoita ja palveluita.  

 
 Kunnan maanomistus meren rantavyöhykkeellä on esitetty tämän pykälän 

oheisaineistossa.    
 
 Merellisen virkistäytymisen ja matkailun edistämisessä huomioitavaa  
 
 Lähimatkailun suosio on kasvanut viime vuosina.  Kotimaan matkailu on 

ollut viime vuosia reippaassa kasvussa ja merellisyys on huomioitu uusin 
tavoin matkailussa.   

 
 Euroopassa pohjoiset rannikkoalueet ovat suosittuja vierailukohteita.  Myös 

pääkaupunkiseudulla on alettu hyödyntämään aiempaa enemmän 
merellistä ympäristöä. Pääkaupunkiseudulla on avattu ennen suljettuina 
olleita saaria, rantareittejä on kehitetty ja tapahtumiin on otettu 
merellisyyttä mukaan. Esimerkiksi Espoossa on kehitetty Pentalan saaren 
ja saaristomuseon toimintoja ja Helsingissä avatussa Vallisaaressa 
järjestettiin Helsinki Biennaali vuonna 2023 
(https://vallisaari.fi/fi_FI/biennaali-2023). Lisäksi esimerkiksi museot ovat 
nostaneet Suomen länsirannikolla teemakseen merellisen matkailun 
museokorttia hyödyntäen, jossa matkailureitti kulkee Kristiinankaupungista 
Pietarsaareen. Merellisen reitin aikana voi tutustua UNESCOn 
maailmanperintökohteisiin, puutalokortteleihin, taidemuseoihin sekä muihin 
matkan varrella oleviin historiallisiin kohteisiin 
(https://museot.fi/kulttuurikierros/index.php?kk_id=48).  

 
 Merellistä matkailua kehitettäessä on huomioitava paikallisten asukkaiden, 

kesäasukkaiden, jopa eri teollisuuden alojen sekä myös 
ympäristönsuojelun tarpeet. Matkailun kehittämisessä tärkeää on 
huomioida, että rannikkoalueiden ekosysteemi on usein hyvin herkkä. 
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Keskeistä on yhteensovittaa eri tahojen tarpeet kestävällä tavalla. 
Merellisen matkailun kehittämisessä korostuu kestävän ja vastuullinen 
matkailuliiketoiminnan kehittäminen ja sidosryhmäyhteistyö.  

 
 Veden äärelle matkataan hakemaan elämyksiä, kohtaamaan luonto tai 

ainutlaatuiset maisemat. Myös kulttuuri- ja muut aktiviteetit ovat syitä 
matkustaa meren äärelle. Vesi elementtinä ja toimintaympäristönä on 
erittäin vetovoimainen ja haasteena onkin nimenomaan alueiden 
vastuullinen käyttö ja sen kantokyvyn huomioiminen. Matkailutoimijoille 
erilaiset turvallisuusnäkökohdat, sääntelyn tuomat rajoitukset, 
resurssikysymykset sekä paikoitellen myös saavutettavuusongelmat ovat 
tekijöitä, jotka kehittämisessä on hyvä huomioida. Merellisillä kohteilla 
rannikolla ja saaristossa on omat erityispiirteensä.  

 
 Tällä hetkellä Kirkkonummen keskeisimmät merelliset luonto- ja 

retkeilykohteet ovat Porkkalanniemi ja Linlo. Porkkalanniemen ja Linlon 
kävijämäärälaskurit rekisteröivät laskurin ohitukset, joiden mukaan 
Porkkalanniemen virkistysalueella on vuonna 2022 ollut noin 62 000 
käyntiä ja Linlossa noin 72 000 käyntiä. Kirkkonummen vesialueella on eri 
maanomistajien saaria ja arvokkaita retkikohteita, joissa voisi olla 
tulevaisuudessa matkailullista hyödyntämispotentiaalia. Tulevaisuudessa 
merellisiä kiinnostavia kohteita voisi sijaita myös esimerkiksi Sarvvik-
Sundsbergin ja Kantvikin alueilla muun muassa rantaraittien ja 
vesiliikenteen kehittämisen näkökulmasta. Kohteissa on matkailullista 
potentiaalia.  

 
 Tavarasatamat ja elinkeinoelämä     
 
 Pikkalanlahden sataman ja Kantvikin eteläsataman toiminnan turvaaminen 

on tärkeää kunnalle. Tavarasatamat ovat elinkeinoelämälle ja usealle 
kunnassa toimivalle yritykselle merkityksellinen. Satamapalvelut ovat myös 
vetovoimatekijä kunnan houkutellessa uusia yrittäjiä kuntaan.   

 
 Merellinen Kirkkonummi - esitys etenemispoluksi  
 
 Valmistelu esittää, että merellisyyttä painotetaan päivitettävässä 

kuntastrategiassa. Erillisen strategian sijasta kunnalle tärkeitä merellisiä 
tavoitteita edistetään kaavoitusohjelmalla ja muilla strategian toteuttamista 
edistävillä ohjelmilla.   

 
 Keskeisiä maankäytön suunnittelun välineitä merellisten 

palvelumahdollisuuksien luomiseksi ja rantojen saavutettavuuden 
parantamiseksi ovat tällä hetkellä vireillä oleva Kantvikin osayleiskaava 
sekä vuonna 2024 vireille pantava Sundsbergin osayleiskaava. 
Molemmissa hankkeissa mahdollistetaan asuminen ja virkistys 
merenrannan tuntumassa. Parannettavien virkistyspalveluiden myötä 
luodaan edellytyksiä merelliseen elämäntapaan kaikille kuntalaisille.   

 
 Kantvikin suunnalla Prikinrannan ja Jollarannan asemakaavahankkeissa 

merelliset palvelut ja meren virkistysmahdollisuudet ovat keskeinen 
suunnittelutavoite. Molemmille alueille toteutetaan myös asumista meren 
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läheisyyteen. Jollarantaan on tarkoitus toteuttaa muun muassa uusi 
pienvenesatama vierasvenepalveluineen. Edellisten lisäksi asemakaavan 
laatiminen Hupisaaren pienvenesataman alueelle on tarpeellista sataman 
toimintojen kehittämiseksi ja alueen avaamiseksi nykyistä paremmin myös 
muuhun virkistyskäyttöön. Kunnan tavoitteena on Kantvikin aluetta 
laajemmin koko merellisen Pikkalanlahden maankäytön kehittäminen 
laajemmin niin, että yksityisomistuksessa olevia ranta-alueita avattaisiin 
yleiseen käyttöön.   

 
 Itäisellä Kirkkonummella Sundsbergin osayleiskaavan tavoitteissa on 

merellisyys ja virkistys tunnistettu tärkeiksi vetovoimatekijöiksi.  
 
 Porkkalan virkistysalueiden ja saariston merkitystä virkistykselle ja 

matkailulle on käsitelty laajasti vuonna 2020 hyväksytyssä maankäytön 
kehityskuvassa. Poiketen Kantvikin ja Sundsbergin alueista, joissa 
virkistysmahdollisuuksien parantaminen liittyy voimakkaasti maankäytön 
kehittämiseen, perustuu Porkkalan arvo ja kehittämismahdollisuudet pitkälti 
luontoarvoihin ja yhteistyöhön kuntamaanomistajien, yhdistysten ja 
matkailualan toimijoiden kanssa.  Porkkalan Marina on keskeinen, 
olemassa oleva resurssi ja paikka. On kuitenkin todettu, että voimassa 
oleva yleiskaava ei mahdollista palvelujen kehittämistä elinvoiman kannalta 
riittävästi, vaan myös täällä tarvitaan tarkempaa kaavoitusta. Kunnan 
maanomistuksen lisääminen alueella edistäisi kaavoituksen edellytyksiä ja 
alueen kehittämistä.   

 
 Järvialueiden virkistyskäytössä ja yleisesti saavutettavuudessa on myös 

kehittämistarpeita ja – mahdollisuuksia asukkaiden lähiliikkumisen ja 
virkistäytymisen parantamiseksi. Erityisesti eteläisemmällä järvialueella 
voimassa olevat asemakaavat osoittavat alueita yleiseen virkistykseen, 
mutta maat ovat monilta osin edelleen yksityisessä omistuksessa, tai 
kaavaan merkittyjä, rannoille vieviä reittejä ei ole toteutettu.  

 
 Matkailuelinkeinojen osalta valmistelu esittää, että päivitettävässä 

kuntastrategiassa kiinnitetään huomiota merellisten virkistysalueiden ja 
rantojen kävijäpotentiaalin hyödyntämiseen sekä saarien ja vesiliikenteen 
avaamista mahdollistaviin tavoitteisiin matkailuelinkeinon kehittämiseksi. 
Merellisyyden kehittämiseen panostaminen ja esimerkiksi saarien 
potentiaalin hyödyntäminen mahdollistaa monipuolisesti matkailuun 
liittyvän yritystoiminnan kehittymistä. Valmistelu esittää, että osana 
päivitettävän kuntastrategian toteuttamista laaditaan Kirkkonummen 
matkailun tiekartta, jossa määritellään Kirkkonummen merellisen matkailun 
tavoitteet, toimenpiteet, resurssointi ja mittarit.   

 
 Nykyisten asukkaiden palveluiden parantamiseksi virkistysalueiden ja 

rantojen kävijäpotentiaalia hyödynnetään lisäksi asukkaiden aktiivisemman 
arjen kehittämiseksi. Kuntalaisia osallistetaan mm.  kaavahankkeiden 
kuulemisissa ja asukastilaisuuksissa sekä laajemmin mm. 
paikkatietokyselyjen avulla.  
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 Kirkkonummella merellisten alueiden potentiaalin kehittäminen osaksi 

kuntalaisten arkea ja merellisen matkailun kehittäminen edellyttää paitsi 
kaavoitusta ja maanhankintaa, myös liikennöintireittien, 
joukkoliikenneyhteyksien ja vesiliikenteen reitistön kehittymistä kunnassa 
sekä yhteistyötä pääkaupunkiseudun merellisten kuntien kesken. 
Kehittämistyössä huomioidaan olemassa olevien merellisten kohteiden 
saavutettavuuden lisääminen ja kehittäminen.   

 
 
 
Päätöshistoria 
  
Kunnanvaltuusto 8.4.2019 § 27 
 

Kirkkonummen Vihreä valtuustoryhmä jätti kunnanvaltuuston kokouksessa 
8.4.2019 seuraavan aloitteen: 

 
"Merenranta ja saaristo ovat upea ja potentiaalinen vetovoimatekijä 
Kirkkonummella, jota ei vielä ole tunnistettu ja hyödynnetty riittävästi 
asukkaiden hyvinvoinnin lähteenä ja osana kuntabrändiä. Merellisyys 
toteutuu parhaimmillaan osana kuntalaisten arkea saavutettavien 
virkistyspaikkojen muodossa, lähiluontona ja monimuotoisena 
rantaympäristöön tukeutuvina hyvinvointia lisäävinä palveluina. Merellisyys  
tuo myös uusia mahdollisuuksia matkailusektorin kehittämiseksi. 
 
Useat kunnat ovat tunnistaneet merellisyyden vetovoimatekijänä ja 
lähteneet määrätietoisesti edistämään merellisen ympäristön 
saavutettavuutta. 
 
Me allekirjoittaneet esitämme, että Kirkkonummen kunnalle tehdään 
merellinen strategia Espoon ja Helsingin malliin. Strategiaan sisällytetään 
ulkoilu- ja virkistyskohteiden lisäksi lähiluonnon ja hyvinvoinnin palvelut ja 
niihin tukeutuva elinkeinot. Lisäksi edellytetään, että osana kunnan 
merellistä strategiaa asukkaita ja mahdollisia sidosryhmiä osallistetaan 
ideakilpailun ja kartoituksen kautta. Osana strategian laatimista kunta 
lähtee määrätietoisesti edistämään rantojen avautumista 
ja neuvottelemaan maanomistajien kanssa keinoista, joilla tavoite  
saavutetaan kaikkia osapuolia palvelevalla tavalla. 
 
Kirkkonummella 8.4.2019" 
 
Aloitteen olivat allekirjoittaneet seuraavat valtuutetut ja varavaltuutetut: 
Sanni Jäppinen, Krista Petäjäjärvi, Saara Huhmarniemi, Maarit Orko, 
Reetta Hyvärinen, Anna Kylmänen, Matti Kaurila, Timo Haapaniemi, Ville 
Salminen, Pekka M. Sinisalo, SusanHonka, Raija Vahasalo, Veikko 
Vanhamäki, Sanna Andersén, Kati Kettunen, Antti Kilappa, Irja Bergholm, 
Noora Piili, Elina Utriainen, Eero Lankia, Antti Salonen, Linda Basilier, Ulf 
Kjerin, Pirkko Lehtinen, Markus Myllyniemi, Jukka Tammi, Pekka Oksanen, 
Johanna Fleming, Outi Saloranta-Eriksson ja Minna Hakapää. 
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Päätös Kunnanvaltuusto päätti lähettää aloitteen kunnanhallitukselle 

valmisteltavaksi. 
  
 
 
  
Oheismateriaali / tilläggsmaterial 

Valtuustoaloite: Kirkkonummelle merellinen strategia 
Oheisaineisto_Esimerkkejä kaupunkien merellisistä strategioista ja 
suunnitelmista 
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Vastaus valtuustoaloitteeseen 20/2021: Kirsikkapuisto Kirkkonummelle 
Kunnanvaltuusto 11.12.2023 § 107     
676/10.03.01.02/2021  
 
 

 
Päätösehdotus    
 Kunnanhallitus antaa selostusosan mukaisen vastauksen 

valtuustoaloitteeseen 20/2021 ja esittää kunnanvaltuustolle, että valtuusto 
pitää vastausta riittävänä ja aloitetta loppuunkäsiteltynä. 

 
Käsittely Kunnanjohtaja Virpi Sailas ja yhdyskuntatekniikan johtaja Anna-Kaisa 

Kauppinen selostivat asiaa kokouksessa. 
 
 
Päätös Kunnanvaltuusto päätti yksimielisesti ehdotuksen mukaisesti. 
 
 
 
Päätöshistoria 
 
Kunnanhallitus 20.11.2023 § 399   
  
 
 
Valmistelija Kunnossapitopäällikkö Annika Selart ja kunnanpuutarhuri Timo Barman 

etunimi.sukunimi@kirkkonummi.fi, puh. 09 29671 (vaihde) 
 
 

Päätösehdotus Kunnanjohtaja Sailas Virpi 
 

 Kunnanhallitus päättää antaa selostusosan mukaisen vastauksen 
valtuustoaloitteeseen 20/2021 ja esittää kunnanvaltuustolle, että valtuusto 
pitää vastausta riittävänä ja aloitetta loppuunkäsiteltynä. 

 
 
Päätös Kunnanhallitus päätti yksimielisesti ehdotuksen mukaisesti. 
 
 
 
 
Päätöshistoria 
 
Yhdyskuntatekniikan lautakunta 26.10.2023 § 126   
  
 
 
Valmistelija Kunnossapitopäällikkö Annika Selart ja kunnanpuutarhuri Timo Barman 

etunimi.sukunimi@kirkkonummi.fi, puh. 09 29671 (vaihde) 
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Päätösehdotus Yhdyskuntatekniikan johtaja Kauppinen Anna-Kaisa 
sijainen kuntatekniikkapäällikkö Toni Keski-Lusa 
 

 Yhdyskuntatekniikan lautakunta päättää antaa selostusosan mukaisen 
vastauksen valtuustoaloitteeseen 20/2021 ja esittää kunnanhallitukselle ja 
edelleen kunnanvaltuustolle, että valtuusto pitää vastausta riittävänä ja 
aloitetta loppuun käsiteltynä. 

 
Käsittely Keskustelun aikana Antti Salonen teki seuraavan evästyksen: 

Huomioidaan kuntalaisten/yritysten osallistamismahdollisuus kun puistoa 
perustetaan. 

 
 Ronja Karkinen, Hannu Valtanen, Kim Liljequist, Sanni Jäppinen, Jenny 

Snellman, Kim Åström, Ann-Christine Sved ja Teemu Kelkka kannattivat 
evästystä. 

 
 Puheenjohtaja totesi, että evästystä kannatetaan yksimielisesti. 
 
Päätös Yhdyskuntatekniikan lautakunta päätti päätösehdotuksen mukaan 
 
Tiedoksi 
 
Selostus Kirsikkapuiden kukinta-aika on lyhyt, lämpimän ajanjakson sattuessa, vain 

noin yhden viikon pituinen. Puisto voisi olla rakenteiltaan ja 
kasvillisuudeltaan monipuolisempi. Kunnossapitopalvelut ehdottaa, että 
kasvillisuus vaihtoehtoina voisi olla kirsikoiden lisäksi muut kukkivat puut, 
esim. koristeomena, jolloin puiston kukinta-aikaa saadaan pidemmäksi. 
Lisäksi puiston yhteyteen voi istuttaa muita japani-henkisiä puita kuten 
katsuraa, japaninsiipipähkinää ja magnoliaa.  

 
                                           Kunnallistekniikan kunnossapitopalvelut ehdottaa, että kukkivien puiden 

puisto toteutetaan kunnallistekniikan investontihankkeena aikaisintaan 
vuonna 2027. Sijaintiehdotuksia:                                       

 
                                           Pitäjäntuvanpuisto, Finnsbackanpuisto, Kirkkolaaksonpuiston pohjoisalue, 

Jokiniityn niityt.   
 
Päätöshistoria  
 
 Kunnanvaltuusto 31.05.2021 § 55  
  
 Pro Kirkkonummi valtuustoryhmä / Minna Hakapää, Elina Utriainen, Pekka 

M. Sinisalo, Outi Saloranta Eriksson, Noora Piili, Antti Kilappa ja Anni-Mari 
Syväniemi jätti seuraavan aloitteen kunnanvaltuuston kokouksessa 
31.5.2021: 

 
 ”Puistot ovat olennainen osa viihtyisää taajamaa. Pro Kirkkonummi 

ehdottaa Kirsikkapuiden istuttamista johonkin Kirkkonummen jo olemassa 
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olevasta yhdeksästä puistosta tai aivan uuteen puistoalueeseen. Tämä 
lisäisi kirkkonummelaisten viihtyisyyttä ja vahvistaisi kunnan positiivista 
kuvaa. Hanke voitaisiin toteuttaa esimerkiksi kunnan ja kuntalaisten 
yhteishankkeena hankkimalla puuntaimille sponsoreita. 

 
 Kirsikkapuut sopisivat luontaisesti mm. Kirkkolaakson puistoon 

Kauppakeskus Kirsikan läheisyyteen. 
 
 
 Kirkkonummella 31.5.2021 
 Pro Kirkkonummi” 
 
 Aloitteen allekirjoittivat Minna Hakapään, Elina Utriaisen, Pekka M. 

Sinisalon, Outi Saloranta-Erikssonin, Noora Piilin, Antti Kilapan ja Anni-
Mari Syväniemen lisäksi seuraavat valtuutetut: Patrik Lundell, Anna-Mari 
Toikka, Timo Haapaniemi, Irja Bergholm, Marjut Frantsi-Lankia, Linda 
Basilier, Sanni Jäppinen ja Anni-Mari Syväniemi. 

 
    
   
 
Päätös Kunnanvaltuusto lähettää aloitteen kunnanhallitukselle valmisteltavaksi. 
 
 
  
 Yhdyskuntatekniikan lautakunta 18.11.2021 § 161    
 676/10.03.01.02/2021    
 
 
Valmistelija puistomestari Timo Barman ja vs. kuntatekniikkapäällikkö Ylva Wahlström, 

etunimi.sukunimi@kirkkonummi.fi 
 
 Vastauksena valtuustoaloitteeseen kunnallistekniikkapalvelut toteaa: 
  
 Kirsikkapuiston perustaminen on merkittävä investointi, jonka takia se 

vaatii ennakkosuunnittelua puiston elinvoimaisuuden varmistamiseksi. 
Mahdollisen kasvupaikan kasvualusta ja maaperä vaatii kestävään 
lopputulokseen varmistamiseksi maaperä-/viljavuustutkimukset, jotta 
pystyttäisiin varmistumaan siitä, onko kasveilla menestymisen edellytyksiä 
suunnitellulla alueella. Kasvualustan kunnostustoimenpiteet perustuvat 
saatuihin analyysituloksiin. Kirsikkapuiston alueen nurmipinta tulee olla 
myös suunniteltu kulutusta kestävällä kasvi- ja kasvualustavalinnalla suuria 
käyttäjämääriä silmälläpitäen. Kirkkolaakson puistossa oli muutaman 
rusokirsikan (Prunus sargentii) istutusalue. Se oli jatkuvan ilkivallan 
kohteena, kuolleita puita vaihdettiin ja ne, mitkä eivät kuolleet ilkivaltaan, 
kuolivat vääränlaisen kasvulaustan aiheuttamiin vaivoihin, kuten liian 
märkään kasvualustaan.   

 
 Kirsikkapuistosuunnitelman voisi sisällyttää joihinkin seuraaviin 

mahdollisiin uudisinvestointikohteisiin, silloin, jo suunnitteluvaiheessa, voisi 



 
 Kirkkonummen kunta 

Kunnanvaltuusto 
Pöytäkirja 10  32/45 

 
ottaa huomioon kasvupaikka ja -alustavaatimukset sekä mahdollisten 
puukohtaisten kastelulaitteiden asentamiset. Esimerkiksi juuri rusokirsikka, 
joka on parhaiten meillä menestyvistä japanilaisista kirsikoista, on vaatelias 
kasvupaikan suhteen. Kasvupaikan tulee olla valoisa, jotta kukinta 
muodostuisi runsaaksi. 

 
 
Esittelijä Yhdyskuntatekniikan johtaja Kauppinen Anna-Kaisa 
 
Päätösehdotus Yhdyskuntatekniikan lautakunta päättää esittää kunnanhallitukselle ja 

edelleen kunnanvaltuustolle yllä olevan vastauksen valtuustoaloitteeseen 
20/2021: Kirsikkapuisto Kirkkonummelle. 

 
Käsittely Käsittelyn aikana Aku Leijala teki seuraavan palautusehdotuksen; 

Osallisuuden ja yhteisöllisyyden lisääminen kuntalaisille ja yrityksille ovat 
erittäin tärkeitä asioita, joita kirsikkapuistolla voitaisiin edistää. Ajatuksena 
on, että yritykset, yhdistykset ja jopa yksityishenkilötkin voisivat 
sponsoroida puistoon itselleen puun, niin että puun alle saisi laatan, kenen 
puu on kyseessä. Sijaintimahdollisuuksia on varmasti useita, ja koska 
Helsingin Roihuvuoressa oleva kirsikkapuistokin on saatu menestymään ja 
kukoistamaan, luulisi Kirkkonummeltakin löytyvän kirsikkapuillekin sopivan 
viljavaa maata. Esimerkiksi kirkon takanakin kasvaa ilmeisesti 
kirsikkapuita. Esitys on saanut paljon kannatusta kuntalaisilta sosiaalisessa 
mediassa. 

 Ehdotusta kannattivat Ronja Karkinen ja Teemu Kelkka. 
 
 Kim Liljequist teki seuraavan ponsiehdotuksen; Mikäli kirsikkapuiston 

perustamista harkitaan ja asiasta päätetään (muutoin kuin 
uudisrakentamisen yhteydessä), niin puiston suunnittelu ja toteuttaminen 
pitää kustannussyistä ajoittaa aikaan, jolloin Kirkkonummen kuntatalous on 
jälleen tasapainossa.* 

 Ehdotusta kannatti Aleksander Polkko. 
 
 Puheenjohtaja totesi, että tuli äänestää kannatetusta 

palautusehdotuksesta. Puheenjohtaja ehdotti, että äänestetään 
seuraavasti: pohjaehdotus JAA, Aku Leijalan tekemä palautusehdotus EI. 

 
 Pohjaesityksen puolesta äänesti viisi (5); Matti Kaurila, Pekka Jäppinen, 

Aleksander Polkko, Josephine Frimodig ja Hannu Valtanen. 
 
 Aku Leijalan palautusehdotuksen puolesta äänesti kuusi (6); Jenny 

Snellman, Sanni Jäppinen, Ronja Karkinen, Teemu Kelkka, Kim Liljequist 
ja Aku Leijala.  

 
 Puheenjohtaja totesi, että EI äänet voittivat ja palautusehdotus voitti äänin 

kuusi (6) – viisi (5). 
 Ponsi raukesi palautuksen johdosta.     
 
Päätös Yhydskuntatekniikan lautakunta päätti palauttaa vastauksen takaisin 

valmisteltavaksi. 
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Oheismateriaali / tilläggsmaterial 

Valtuustoaloite 20/2021: Kirsikkapuisto Kirkkonummelle 
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Vastaus valtuustoaloitteeseen nro 24/2021: Toimenpideohjelma espanjansiruetanan 
torjumiseksi 
Kunnanvaltuusto 11.12.2023 § 108     
931/11.00.02/2021  
 
 

 
Päätösehdotus    
 Kunnanhallitus antaa selostusosan mukaisen vastauksen 

valtuustoaloitteeseen 24/2021 ja esittää kunnanvaltuustolle, että valtuusto 
pitää vastausta riittävänä ja aloitetta loppuun käsiteltynä. 

 
 
Päätös Kunnanvaltuusto päätti yksimielisesti ehdotuksen mukaisesti. 
 
 
 
Päätöshistoria 
 
Kunnanhallitus 20.11.2023 § 400   
  
 
 
Valmistelija ympäristöpäällikkö Anu Hynninen ja kunnossapitopäällikkö Annika Selart 
 etunimi.sukunimi@kirkkonummi.fi, puh. 09 29671 (vaihde) 
 

 
Päätösehdotus Kunnanjohtaja Sailas Virpi 

 
 Kunnanhallitus päättää antaa selostusosan mukaisen vastauksen 

valtuustoaloitteeseen 24/2021 ja esittää kunnanvaltuustolle, että valtuusto 
pitää vastausta riittävänä ja aloitetta loppuun käsiteltynä. 

 
 
Päätös Kunnanhallitus päätti yksimielisesti ehdotuksen mukaisesti. 
 
 
 
Päätöshistoria 
 
Yhdyskuntatekniikan lautakunta 26.10.2023 § 127   
  
 
 
Valmistelija ympäristöpäällikkö Anu Hynninen ja kunnossapitopäällikkö Annika Selart 
 etunimi.sukunimi@kirkkonummi.fi, puh. 09 29671 (vaihde) 

 
 

Päätösehdotus Yhdyskuntatekniikan johtaja Kauppinen Anna-Kaisa 
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sijainen kuntatekniikkapäällikkö Toni Keski-Lusa 
 

 Yhdyskuntatekniikan lautakunta päättää antaa selostusosan mukaisen 
vastauksen valtuustoaloitteeseen 24/2021 ja esittää kunnanhallitukselle ja 
edelleen kunnanvaltuustolle, että valtuusto pitää vastausta riittävänä ja 
aloitetta loppuun käsiteltynä. 

 
Käsittely  
 
Päätös Yhdyskuntatekniikan lautakunta päätti päätösehdotuksen mukaan 
 
Tiedoksi 
 
Selostus Yhdyskuntatekniikan ympäristöyksikkö ja kunnossapitoyksikkö ovat 

yhteistyönä laatimassa Kirkkonummen kunnan toimenpideohjelma 
espanjasiruetanoiden torjumiseksi. Toimenpideohjelma esitellään 
yhdyskuntatekniikan lautakunnalle hyväksyttäväksi kevättalvella 2024. 

 
Päätöshistoria 
 
 Kunnanvaltuusto 30.08.2021 § 99  
  
 
                                          Vihreä valtuustoryhmä / Reetta Hyvärinen jätti kunnanvaltuuston 

kokouksessa seuraavan aloitteen: 
 
                                          ”Espanjansiruetana on haitallinen vieraslaji, joka on asukkaiden tekemien 

havaintojen perusteella lisääntynyt Kirkkonummella kuluneena kesänä 
voimakkaasti. Jotta vieraslaji ei pääse leviämään Kirkkonummella, tulee 
kunnan laatia toimenpideohjelma lajin torjumiseksi samaan tapaan kuin 
esimerkiksi jättiputken ja kurtturuusun osalta on toimittu. 

 
                                          Toimenpideohjelmaan voidaan kerätä parhaita käytäntöjä niiltä kunnilta, 

joilla on pidempiaikainen kokemus haitallisen lajin torjuntatyöstä. Näitä 
keinoja voivat olla muun muuassa esiintymispaikkojen kartoitus, 
etanaroskikset, näkyvä tiedottaminen, opastus lajin tunnistamisesta ja 
asukkaiden osallistaminen torjuntatyöhön. 

 
                                           Reetta Hyvärinen 
                                           Vihreä valtuustoryhmä” 
 
                                           Aloitteen allekirjoittivat Reetta Hyvärisen lisäksi seuraavat valtuutetut: 

Johanna Fleming, Piia Aallonharja, Kim Åström, Martin Valtonen, Kim 
Liljequist, Jerri Kämpe-Hellenius, Josephine Frimodig, Sanni Jäppinen, 
Marjut Frantsi-Lankia, Liisa Kosonen, Ronja Karkinen, Anneli Granström, 
Katja Ylisiurua ja Maarit Orko. 

    
    
  
Päätös Kunnanvaltuusto lähettää aloitteen kunnanhallitukselle valmisteltavaksi. 
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 Yhdyskuntatekniikan lautakunta 18.11.2021 § 163  
  
 
 
Valmistelija vs. kuntatekniikkapäällikkö Ylva Wahlström, ympäristöpäällikkö Anu 

Hynninen, ympäristösuunnittelija Merja Puromies, 
etunimi.sukunimi@kirkkonummi.fi 

 
                                          Vastauksena valtuustoaloitteeseen kunnallistekniikkapalvelut ja 

ympäristönsuojeluyksikkö toteaa: 
 
                                          Espanjansiruetana on haitallinen vieraslaji, joka sisältyy kansalliseen 

vieraslajiluetteloon. Lainsäädännön mukaan kiinteistön omistajan tai 
haltijan on huolehdittava kohtuullisista toimenpiteistä kiinteistöllä 
esiintyvien espanjansiruetanoiden hävittämiseksi tai niiden leviämisen 
rajoittamiseksi, jos espanjansiruetanoiden esiintymästä tai leviämisestä voi 
aiheutua merkittävää vahinkoa luonnon monimuotoisuudelle taikka vaaraa 
terveydelle tai turvallisuudelle. Kunnan omistamilla alueilla vieraslajien 
torjunnasta vastaa kunnossapitopalvelut.   

 
                                          Laji leviää ihmisten kuljettamien puutarhatuotteiden mukana ja 

espanjansiruetana kulkee lyhyitä matkoja esimerkiksi kiinteistöltä toiselle.  
                                          Kirkkonummen kunnan puistoalueiden kasvillisuudelle ei ole todettu 

aiheutuneen mainittavia tuhoja espanjansiruetanoista.  
 
                                           Kunnossapitopalvelut ei ole ryhtynyt erityisiin toimenpiteisiin 

espanjansiruetanoita vastaan. Kiinteistöjen omistajille espanjansiruetanat 
saattavat aiheuttaa harmia varsinkin suurina määrinä esiintyessään. 
Yleisten alueiden käyttäjät saattavat kokea espanjansiruetanat 
epämiellyttävinä.  

 
                                           Kirkkonummen kunnassa on havahduttu espanjansiruetanoiden 

aiheuttamiin ongelmiin. Espanjansiruetanan torjunta Kirkkonummen 
kunnan alueella on pääsääntöisesti kuntalaisten aktiivisuuden varassa. 
Kuntalaisia kannustetaan omatoimiseen torjuntaan pihoilla, puutarhoissa ja 
yleisillä alueilla. 

 
                                          Kunnassa käynnistettiin keväällä 2021 kuntalaisten talkoovoimin kerättyjen 

espanjansiruetanoiden noutopalvelu. Samankaltainen järjestely on 
käytössä esim. Porvoossa. Noutopalvelun tarkoitus on vähentää aktiivisten 
kuntalaisten kiinteistökohtaisen jätehuollon kuormittumista. 
Kunnossapitopalvelut noutaa kerätyt etanat sovitusta paikasta ja toimittaa 
ne asianmukaiseen jätteenkäsittelyyn. Kunnan noutopalvelusta ja 
espanjansiruetanan omatoimisesta torjumisesta on tiedotettu mm. kunnan 
verkkosivulla sekä kunnan somekanavilla. Ympäristönsuojelu ja 
kunnossapitopalvelut opastavat ja neuvovat kuntalaisia haitallisten 
vieraslajien tunnistamisessa ja niiden oikeaoppisessa torjunnassa. 
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                                          Ympäristönsuojeluyksikkö ja kunnossapitopalvelut keräävät tietoja 

haitallisten vieraslajien esiintymistä Kirkkonummella. 
Ympäristönsuojeluyksikössä vieraslajiesiintymien selvitystyö on keskittynyt 
jättiputkiin, joita yksikkö on myös torjunut yksityisten omistamilla alueilla. 
Kunnassa on edelleen paljon elinvoimaisia jättiputkiesiintymiä, joilla 
torjuntaa on tehtävä vielä useita vuosia. Ympäristönsuojeluyksikkö 
koordinoi kunnan nettisivuilla olevaa haitalliset vieraslajit-sivun ylläpitoa ja 
”Jättiputkista eroon” -toimenpideohjelman laadintaa. Käynnissä oleva 
”Kurtturuusun torjuntahanke 2021 Kirkkonummella -hanke” on 
valtionrahoitusta saava erillishanke, jota koordinoi kunnossapitopalvelut. 

 
 
Esittelijä Yhdyskuntatekniikan johtaja Kauppinen Anna-Kaisa 
 
Päätösehdotus Yhdyskuntatekniikan lautakunta päättää esittää kunnanhallitukselle ja 

edelleen kunnanvaltuustolle yllä olevan vastauksen valtuustoaloitteeseen 
24/2021: Toimenpideohjelma espanjasiruetanoiden torjumiseksi 

 
Käsittely Käsittelyn aikana Hannu Valtanen teki seuraavan evästysehdotuksen; 

Kunta informoi aktiivisesti kuntalaisia vieraslajien torjunnasta. 
                                           Ehdotusta kannattivat Sanni Jäppinen, Matti Kaurila, Aku Leijala, Pekka 

Jäppinen, Ronja Karkinen, Aleksander Polkko, Kim Liljequist ja Jenny 
Snellman. 

                                          Yhdyskuntatekniikan lautakunta hyväksyi ehdotuksen yksimielisesti. 
   
                                          Kim Liljequist teki seuraavan ponnen; Selvitetään mahdollisuutta 

perustaa/valita kalenterista yksi vuosittainen päivämäärä koko kunnan 
aluetta koskeville vapaaehtoisille yhteistalkoille, joissa kuntalaiset yhdessä 
torjuisivat espanjansiruetanaa ja muita vieraslajeja lähiympäristöstään. 
Tämä olisi kuntalaisten yhteisöllistä, positiivista kuntaimagoa kasvattavaa, 
toimintaa ja tästä ei saisi aiheutua kunnalle lisäkustannuksia. 

                                           Ehdotusta kannattivat Aku Leijala, Josephine Frimodig ja Jenny Snellman. 
                                           Yhdyskuntatekniikan lautakunta hyväksyi ehdotuksen yksimielisesti. 
 
Päätös Yhdyskuntatekniikan lautakunta päätti  
 
                                          1 
                                          esittää kunnanhallitukselle ja edelleen kunnanvaltuustolle yllä olevan 

vastauksen valtuustoaloitteeseen 24/2021: Toimenpideohjelma 
espanjasiruetanoiden torjumiseksi 

 
                                           2 
                                          evästää asiaa seuraavasti: Kunta informoi aktiivisesti kuntalaisia 

vieraslajien torjunnasta. 
 
              
                                          Yhdyskuntatekniikan lautakunta lisäsi asiaan seuraavan ponnen; 

Selvitetään mahdollisuutta perustaa/valita kalenterista yksi vuosittainen 
päivämäärä koko kunnan aluetta koskeville vapaaehtoisille yhteistalkoille, 
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joissa kuntalaiset yhdessä torjuisivat espanjansiruetanaa ja muita 
vieraslajeja lähiympäristöstään. Tämä olisi kuntalaisten yhteisöllistä, 
positiivista kuntaimagoa kasvattavaa, toimintaa ja tästä ei saisi aiheutua 
kunnalle lisäkustannuksia. 

  
 
 Kunnanhallitus 30.11.2021 § 545    
 931/11.00.02/2021    
 
 
Valmistelija vs. kuntatekniikkapäällikkö Ylva Wahlström, ympäristöpäällikkö Anu 

Hynninen, ympäristösuunnittelija Merja Puromies, 
etunimi.sukunimi@kirkkonummi.fi 

 
 
Esittelijä Kunnanjohtaja Aarnio Tarmo 
 
Päätösehdotus Kunnanhallitus päättää  
 
                                          1 
                                           esittää kunnanvaltuustolle yllä olevan vastauksen valtuustoaloitteeseen 

24/2021: Toimenpideohjelma espanjasiruetanoiden torjumiseksi 
 
                                          2 
                                          merkitsee tiedokseen yhdyskuntatekniikan lautakunnan evästyksen 

asiassa; Kunta informoi aktiivisesti kuntalaisia vieraslajien torjunnasta. 
 
                                           3 
                                          merkitsee tiedokseen seuraavan yhdyskuntatekniikan lautakunnan 

esittämän ponnen; Selvitetään mahdollisuutta perustaa/valita kalenterista 
yksi vuosittainen päivämäärä koko kunnan aluetta koskeville 
vapaaehtoisille yhteistalkoille, joissa kuntalaiset yhdessä torjuisivat 
espanjansiruetanaa ja muita vieraslajeja lähiympäristöstään. Tämä olisi 
kuntalaisten yhteisöllistä, positiivista kuntaimagoa kasvattavaa, toimintaa ja 
tästä ei saisi aiheutua kunnalle lisäkustannuksia. 

 
                                           4 
                                           tarkastaa pöytäkirjan tämän pykälän osalta kokouksessa.  
 
 
Käsittely 
 Vs. kuntatekniikkapäällikkö Ylva Wahlström esitteli asian. Käytiin 

keskustelu.  Saara Huhmarniemi esitti Marjut Frantsi-Lankian, Anna 
Aintilan, Markus Myllyniemen, Piia Aallonharjan,  Kim Åströmin, Anna 
Sahiluoman, Ville Salmisen ja Timo Haapaniemen kannattamana 
palautusesityksen: ” Perustelu: Valtuustoaloitteessa ehdotettiin, että kunta 
laatii toimenpideohjelman espanjansiruetanan torjumiseksi. Vastauksesta 
ei kuitenkaan käy ilmi, aikooko kunta laatia toimenpideohjelman vai ei. 
Evästys jatkovalmistelulle: Kunta selvittää mahdollisuudet laatia 
toimenpideohjelma espanjansiruetanan torjumiseksi. Toimenpideohjelman 
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avulla vieraslajin torjuntaa voidaan tehdä pitkäjänteisesti, parantaa 
vapaaehtoistyön koordinointia ja seurata tarkemmin espanjansiruetanan 
leviämistä kunnan alueella. Kunnan aiemmin laatimista 
toimenpideohjelmista jättiputken ja kurtturuusun torjumiseksi on saatu 
hyviä kokemuksia.”  kunnanhallitus hyväksyi yksimielisesti 
palautusesityksen 

 
Päätös Palautettiin virkamiesvalmisteluun. 
 
  
 
  
 
 
  
 
 
  
Oheismateriaali / tilläggsmaterial 

Valtuustoaloite 24/2021: Toimenpideohjelma espanjansiruetanan 
torjumiseksi 
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Kunnanvaltuuston kokousaikataulu vuonna 2024 
Kunnanvaltuusto 11.12.2023 § 109     
690/00.00.01/2021  
 
 

 
Päätösehdotus    
 Kunnanhallitus esittää kunnanvaltuustolle, että valtuusto päättää omista 

kokousaikatauluistaan vuoden 2024 osalta liitteen mukaisesti. 
 
 
Päätös Kunnanvaltuusto päätti yksimielisesti ehdotuksen mukaisesti. 
 
 
 
 
Päätöshistoria 
 
Kunnanhallitus 04.12.2023 § 427   
  
 
 
Valmistelija hallintojohtaja Jaana Suihkonen,   
 etunimi.sukunimi@kirkkonummi.fi, puh. 09 29671 (vaihde) 

 
 

Päätösehdotus Kunnanjohtaja Sailas Virpi 
 

 Kunnanhallitus päättää   
 
1  
hyväksyä vuoden 2024 kokousaikataulun liitteen mukaisesti 
 
2  
esittää kunnanvaltuustolle, että valtuusto päättää omista 
kokousaikatauluistaan vuoden 2024 osalta liitteen mukaisesti 
 
3 
tarkastaa pöytäkirjan tämän pykälän osalta kokouksessa. 

 
 
Päätös Kunnanhallitus päätti yksimielisesti ehdotuksen mukaisesti. 
 
 
Selostus Hallintosäännön 147 §:n mukaan kukin toimielin hyväksyy kokoustensa 

ajan ja paikan 
 

mailto:etunimi.sukunimi@kirkkonummi.fi
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Poliittisen päätöksenteon sujuvuuden kannalta on tärkeää, että 
kokousaikataulut ovat toimielinten kesken synkronoidut. Lähtökohtana on, 
että kunnanvaltuuston ja kunnanhallituksen kokouspäivä on maanantai. 

 
  
 
  
 
 
  
Liitteet / bilagor 

1 Valtuuston kokousaikataulu 2024 
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Muutoksenhakuohje koskee pykäliä: § 99, § 100, § 109 

 

Muutoksenhakukielto 

Päätökseen, joka koskee vain asian valmistelua tai täytäntöönpanoa, ei saa 
kuntalain 136 §:n mukaan hakea muutosta. 
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Muutoksenhakuohje koskee pykäliä: § 101, § 102, § 103, § 104, § 105, § 106, § 107, § 108 

 

Kunnallisvalitus 

Kunnallisvalitusohje kunnanvaltuuston päätöksestä Helsingin hallinto-oikeudelle  

Tähän päätökseen haetaan muutosta valittamalla. Päätökseen saa hakea muutosta se, johon 
päätös on kohdistettu tai jonka oikeuteen, velvollisuuteen tai etuun päätös välittömästi vaikuttaa 
(asianosainen), sekä kunnan jäsen. 

 

Valitusviranomainen 
Muutosta päätökseen haetaan Helsingin hallinto-oikeudelta. 

Valitusaika 
Valitus on tehtävä 30 päivän kuluessa päätöksen tiedoksisaannista. 

Tiedoksisaanti 
Asianosaisen katsotaan saaneen päätöksestä tiedon, jollei muuta näytetä, seitsemän päivän 
kuluttua kirjeen lähettämisestä. Käytettäessä tavallista sähköistä tiedoksiantoa asianosaisen 
suostumuksella katsotaan asianosaisen saaneen tiedon päätöksestä kolmantena päivänä viestin 
lähettämisestä, jollei muuta näytetä. 

Käytettäessä todisteellista tiedoksiantoa katsotaan asianosaisen saaneen päätöksen tiedoksi 
saantitodistuksen osoittamana aikana tai erilliseen tiedoksisaantitodistukseen merkittynä aikana. 

Kunnan jäsenen katsotaan saaneen päätöksestä tiedon seitsemän päivän kuluttua siitä, kun 
pöytäkirja on nähtävänä yleisessä tietoverkossa. 

Tiedoksisaantipäivää tai sitä päivää, jona päätös on asetettu nähtäväksi, ei oteta lukuun 
muutoksenhakuaikaa laskettaessa. Jos määräajan viimeinen päivä on pyhäpäivä, 
itsenäisyyspäivä, vapunpäivä, joulu- tai juhannusaatto tai arkilauantai, valituksen saa tehdä 
ensimmäisenä arkipäivänä tämän jälkeen. 

Kunnallisvalituksen perusteet 
Kunnallisvalituksen saa tehdä sillä perusteella, että 
 - päätös on syntynyt virheellisessä järjestyksessä, 
 - päätöksen tehnyt viranomainen on ylittänyt toimivaltansa tai 
 - päätös on muuten lainvastainen. 

Valittajan tulee esittää valituksen perusteet valitusviranomaiselle ennen valitusajan päättymistä. 

Valituskirjelmän sisältö 
Valitus on tehtävä kirjallisesti. Myös sähköinen asiakirja täyttää vaatimuksen kirjallisesta muodosta. 
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Valituksessa, joka on osoitettava valitusviranomaiselle, on ilmoitettava: 
- päätös, johon haetaan muutosta 
- miltä kohdin päätökseen haetaan muutosta ja mitä muutoksia siihen vaaditaan tehtäväksi 
- perusteet, joilla muutosta vaaditaan. 

Valituksessa on ilmoitettava valittajan nimi ja kotikunta. Jos valittajan puhevaltaa käyttää hänen 
laillinen edustajansa tai asiamiehensä tai jos valituksen laatijana on joku muu henkilö, valituksessa 
on ilmoitettava myös tämän nimi ja kotikunta. 

Valituksessa on lisäksi ilmoitettava postiosoite, puhelinnumero ja muut tarvittavat yhteystiedot. Jos 
valitusviranomaisen päätös voidaan antaa tiedoksi sähköisenä viestinä, yhteystietona pyydetään 
ilmoittamaan myös sähköpostiosoite. 

Valittajan, laillisen edustajan tai asiamiehen on allekirjoitettava valitus. 

Valituskirjelmään on liitettävä 
- päätös, johon haetaan muutosta valittamalla, alkuperäisenä tai jäljennöksenä 
- todistus siitä, minä päivänä päätös on annettu tiedoksi tai muu selvitys valitusajan alkamisen 
ajankohdasta, 
- asiakirjat, joihin valittaja vetoaa vaatimuksensa tueksi, jollei niitä ole jo aikaisemmin toimitettu 
viranomaiselle. 

Valituskirjelmän toimittaminen 
Valituskirjelmä on toimitettava valitusajan kuluessa Helsingin hallinto-oikeudelle osoitteella: 

Helsingin hallinto-oikeus 
Radanrakentajantie 5 
00520 HELSINKI 

Puhelin: 029 56 42000 (vaihde), Asiakaspalvelu/kirjaamo 029 56 42069 
Telekopio: 029 56 42000 
Sähköposti: helsinki.hao@oikeus.fi 

Virastoaika: 8.00 - 16.15. 

Valituksen voi tehdä myös hallinto- ja erityistuomioistuinten asiointipalvelussa osoitteessa  
https://asiointi.oikeus.fi/hallintotuomioistuimet/#/ 

Omalla vastuulla valituskirjelmän voi lähettää postitse tai lähetin välityksellä. Postiin 
valitusasiakirjat on jätettävä niin ajoissa, että ne ehtivät perille viimeistään valitusajan viimeisenä 
päivänä ennen viraston aukioloajan päättymistä. 

Omalla vastuulla valituksen voi toimittaa ennen valitusajan päättymistä myös telekopiona tai 
sähköpostilla. Määräajassa toimitettava asiakirja on lähetettävä ennen määräajan päättymistä 
lainkäyttöviranomaiselle siten, että asiakirja on viranomaisen käytettävissä vastaanottolaitteessa 
tai tietojärjestelmässä. 

https://asiointi.oikeus.fi/hallintotuomioistuimet/#/
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Valituksen käsittelyn maksullisuus 
Muutoksenhakuasian vireille panijalta peritään oikeudenkäyntimaksu sen mukaan kuin 
tuomioistuinmaksulaissa (1455/2015) säädetään. Ajantasainen tieto oikeudenkäyntimaksuista 
löytyy Tuomioistuinlaitoksen sivustolta 

Vahingonkorvausasiat 
Hallinto-oikeus ei ota tutkittavaksi vaatimusta, joka koskee vahingonkorvauksen perustetta tai 
määrää. Toimivaltainen yleinen tuomioistuin (käräjäoikeus) käsittelee vahingonkorvausvaatimuksia 
koskevat riita-asiat. 

Työsopimusasiat 
Hallinto-oikeus ei ota tutkittavaksi valitusta, joka koskee päätöksen työsopimuslain vastaisuutta. 
Yleinen tuomioistuin (käräjäoikeus) käsittelee työsopimuslain tulkintaa koskevat riita-asiat. 

https://oikeus.fi/tuomioistuimet/fi/index/asiointijajulkisuus/maksut/oikeudenkayntimaksuthallinto-oikeudessa.html

